

بحوث أعضاء هيئة التدريس للعام ١٤٣٦ – ١٤٣٧ قسم البنين

الرقم	الاسم الثلاثي	عنوان البحث الذي تم نشره (باللغة العربية)	عنوان البحث الذي تم نشره (باللغة الانجليزية)
1	منصور يوسف سعيد	ثقب نسيج البنكرياس خلال اجراء منظار علوي	wire Parenchymal Guide Perforation during ERCP: An Unappreciated Injury
2	عوض محمد احمد	العنف الاسري	Domestic violence
3	أحمد حسن عبدالرحيم	تأثير الاسباب والامراض المصاحبة على الشفاء لدى مرضي اعتلال الكبد الدماغى	The impact of the underlying cause and comorbid condition on the outcome of hepatic encephalopathy
4	منصور يوسف سعيد	ثقب نسيج البنكرياس خلال اجراء منظار علوي	wire Parenchymal Guide Perforation during ERCP: An Unappreciated Injury
5	معاوية علي حسن الشيخ	1. الارتباط بين تسوس الأسنان والعوامل الوراثية وسط طالبات المدارس الابتدائية بنجران 2. التوعية والتثقيف لتعزيز صحة الفم والأسنان وسط طالبات المدارس الابتدائية بنجران 3. سياسة الساعة المعتمدة هل هي فعالة: تجربة كلية الطب جامعة نجران 4. سياسة الساعات المعتمدة والتعليم القائم على حل المشكلات الهجين و إصلاح المناهج الدراسية: تجربة كلية طب نجران المملكة العربية السعودية 5. إشكاليات ومعوقات استخدام عروض التقديم وسط طلاب كلية الطب بنجران 6. ارتباط العملية القصرية وعدد الولادات في السودان 7. الرضاعة الطبيعية وأسباب سوء التغذية وسط الأطفال عمر ٥ سنوات في السودان 8. المحاسن والمساوئ للمرشدين لطلاب التعلم عن طريق المشكلات	1. Association between hereditary factor and dental caries among school aged children in Najran–KSA. 2. Health Education Promotes Knowledge and Practices of Oral Health among Schoolchildren Najran–KSA. 3. Association of Caesarean Section and Multiparty With Placenta Previa in Sudan. 4. Breastfeeding among Infants and Its Association with the Nutritional Status of Children Under Five Years in Khartoum,Sudan. 5. Credit Hours Policy–Is It Working for Hybrid Problem-Based Learning Curriculum: An

Experience of Najran School of Medicine KSA. 6. Credit Hours Policy & Hybrid Problem-Based Learning (PBL) Curriculum Reform: An Experience of Najran School of Medicine KSA 7. Limitations and Pitfalls of PowerPoint Presentations: Najran University Medical Students' Point of View. 8. Pros and Cons of Subject Expert and Tutorial Process Expert Literature Overview.			
Langerhans cell histiocytosis involving bilateral temporal bones in infant patient: a case report		عبدالله مفرح يحيى عسيري	6
Juvenile buccal pleomorphic adenoma: a rare case report	حالة بحثية	علي عبدالله الشهري	7
Visceral leishmaniasis and chronic granulomatous disease in an infant	داء الليشمانيا الحشوي والأمراض الحبيبية المزمنة لدى طفل رضيع	د محمد سعيد زايد	8
10 research	عشرة أبحاث	محمد عائض حنيف	9
Can indirect estimation of Maternal Mortality improved by combining the Sisterhood with Method Orphanhood Method	هل يمكن تحسين التقدير غير المباشر لوفيات الامهات من خلال الجمع بين طريقة الشقيقات مع أسلوب طريقة اليتيم	عادل يحيى ووداد	10
Sanfilippo syndrome may go un diagnosed if not picked up during well health visit	متلازمة سانفيليبو تقرير حالة	ظافر بطي الشهري	11
Dynamics of DV	ديناميات العنف الاسري	عوض محمد احمد	12
Antibacterial activity of Salvadoran Persia L. Extract against multidrug resistant bacterial clinical isolate	نشاط مضادات البكتيريا عصارة سالفادورا بيرسيكا (مسواك) ضد البكتيريا المقاومة للأدوية	د محمد سعيد زايد	13
DETECTION AND PREVALENCE OF METALLO-BETA-LACTAMASE ENZYMES PRODUCING PSEUDOMONAS AERUGINOSA ISOLATED FROM	الكشف عن وتجنب انزيم ميتالو-بيتا-لاكتاماس إنتاج بسيودوموناس أيروجينوسا من عينات مختلفة من العينات السريرية	DR. MOHAMMED ANSAR QURESHI	14

VARIOUS CLINICAL SAMPLES.			
Effects of Ramadan fasting on diabetes mellitus	تأثير الصوم على مرض السكري	عوض محمد احمد	15
<p>Phenotypic Characterization of ESBL, AmpC and MBL Producers among the Clinical Isolates of Multidrug Resistant Pseudomonas aeruginosa</p> <p>Epidemiology of Group A rotavirus infection after the introduction of monovalent vaccine into the National immunization Program of Saudi Arabia</p> <p>Anti-bacterial activity of peppermint (Mentha piperita) extracts against some emerging multi-drug resistant human bacterial pathogens</p> <p>"The antimicrobial potential of Miswak (Salvadora persica) extract compared with the commercial mouthwashes against oral microbial pathogens: A clinical and laboratory study".</p> <p>"Coagulase-negative Staphylococci nosocomial isolates from Najran Region"</p> <p>"Hepatitis B virus genotyping in chronic hepatitis B patients in southwestern Saudi Arabia</p> <p>"Assessment of bacteriological quality of drinking water in Najran, southwestern Saudi Arabia</p>	<p>التوصيف المظهري من إسبل، أميك و ميل المنتجين بين عزل السريرية من المضادات المتعددة الزائفة الزنجارية وبانيات عدوى الفيروس العجلي من المجموعة ألف بعد إدخال اللقاح الأحادي التكافؤ في برنامج التحصين الوطني في المملكة العربية السعودية</p> <p>نشاط مضاد للبكتيريا من النعناع (النعناع بيبيريتا) مقتطفات ضد بعض الناشئة متعددة الأدوية مقاومة مسببات الأمراض البكتيرية البشرية</p> <p>"القدرة المضادة للميكروبات من مستخلص ميسواك (سالفادورا بيرسيكا) مقارنة مع غسول الفم التجارية ضد مسببات الأمراض الميكروبية عن طريق الفم: دراسة سريرية ومختبرية."</p> <p>"كواغولاس-سلبي ستافيلوكوتشي نوسوكوميال إيسولاتيونس فروم ناجران ريجيون"</p> <p>"التتميط الجيني لفيروس التهاب الكبد B في مرضى التهاب الكبد B المزمن في جنوب غرب المملكة العربية السعودية"</p> <p>"تقييم الجودة البكتريولوجية لمياه الشرب في نجران، جنوب غرب المملكة العربية السعودية"</p>	<p>DR. MOHAMMED ANSAR QURESHI</p>	<p>16</p>

بحوث أعضاء هيئة التدريس للعام ١٤٣٧ - ١٤٣٨ قسم البنين

الرقم	الاسم الثلاثي	عنوان البحث الذي تم نشره باللغة العربية	عنوان البحث الذي تم نشره باللغة الانجليزية
1	Dr Mohamed Mahmoud Elkhawanky	تأثير البنزين الضار على خلايا الدم و الحمض النووي للخلايا في الفئران	Benzene induced hematotoxicity and DNA damage in rats
2	منصور يوسف سعيد	اصابة القولون والقلب بشظايا .ايهما تبدأ بالعلاج	Survival after penetrating Shrapnel to the Heart and Colon: Which Injuries to tackle First?
3	ايهاب عبدالعزيز العجب	توزيع الأجسام المضادة للغدة الدرقية في الأطفال السعوديين للمصابين بداء السكر من نوع ١ وتأثيرها على السيطرة على نسبة السكر في الدم	Distribution of Thyroid Autoantibodies in Saudi Children with Type 1 DM and their Effect on Glycemic Control
4	معاوية علي حسن الشيخ	محاسن ومساوى المرشد العلمي لحقات التعلم عن طريق المشكلات	Pros and Cons of Subject Expert and Tutorial Process Expert Literature Overview.
5	د محمد سعيد زايد	وبانيات فيروس الروتا أ بعد ادراج التطعيم في جدول التحصينات الوطني في المملكة العربية السعودية	Epidemiology if group A Rota infection after the introduction of monovalent vaccine in the national immunization program of Saudi Arabia